
مسي رهبر تيم من بود

انريکه: بازگشت به بارسا؟ ممکن است
لوئيز انريکه ديش�ب در فين�ال کوپا دل ري براي آخري�ن  بار روي 
نيمکت بارسا نشست و از او امروز پس از سه سال حضور در نيوکمپ 
به عنوان سرمربي سابق آبي و اناري هاي اسپانيا ياد مي شود. انريکه 
که ديش�ب تيمش را مقابل آلاوز به ميدان فرس�تاد اميدوار بود با 
اضافه کردن يک جام ديگر، با قهرماني از بارس�ا خداحافظي کند. 
لوئيز انريکه پس از سه سال از بارسا مي رود، آن هم با گلچيني از جام هاي 
مختلف، دو قهرماني لاليگا، يک قهرماني ليگ قهرمانان، دو قهرماني جام 
حذفي )بدون احتساب نتيجه بازي ديشب بارسا در فينال جام حذفي 
اسپانيا(، يک سوپرکاپ اسپانيا، قهرماني سوپرکاپ اروپا و يک قهرماني 
جام باشگاه هاي جهان، عناويني اس��ت که انريکه براي بارسا به ارمغان 
آورده است، مربي  که هفت سال پيش وارد دنياي مربيگري شد. انريکه 
از ژوئن ۲۰۰۸ مربي تيم  دوم بارسلونا تا مه ۲۰۱۱ بود و آن تيم را به يک 
دسته بالاتر يعني لاليگا ادلانته برد. او سپس بعد از آن هدايت  آ.اس رم 
را بر عهده گرفت. در رم موفق نبود و نتوانست کاري پيش ببرد. لوئيس 
انريکه از مي ۲۰۱۴ رس��ماً و طي قراردادي دو ساله به عنوان سرمربي 
بارسلونا معرفي شد و در همين س��ال با اينکه شروع خوبي نداشت، اما 
توانست سه گانه براي تيمش به دست آورد و در رزومه کاري خود به ثبت 

برساند. او در پايان فصل ۲۰۱7 از بارسا خداحافظي مي کند. 
  تصور نمي کردم اينقدر جام بگيرم

 انريکه جمعه شب در نشست خبري پيش از فينال جام حذفي اسپانيا يا همان 
کوپا دل ري درباره روزهاي حضورش در بارسا اينگونه صحبت کرد: »خوب 
يا بد، حقيقت اين است که به طور نسبي به آن چيزهايي که از ابتداي پروژه 
به دنبالش بوديم، رسيده ايم. در زمان مربيگريم در بارسا سعي کردم تيمي 
غيرقابل پيش بيني و صددرصد آماده براي رويارويي با رقبا داشته باشم. البته 
که مبنا بر اين بود که با سبک و فلسفه باشگاه جلو برويم. به اشتباهات خود 
واقفم و سعي کردم از پيشامد دوباره تا جايي که مي توانم جلوگيري کنم. قصد 

دارم بعد از اتمام کارم در بارسلونا به لذت بردن از اوقات فراغت بپردازم.«
او درباره ارزيابي سه سال حضور روي نيمکت بارسا هم گفته است: »لحظات 
خوب و بدي را تجربه کردم. تنها تکيه کردن به موفقيت ها درست نيست و 
بزرگ کردن ناکامي ها هم بيهوده است. واقعيت اين است که همواره در پي 
کسب قهرماني در همه جام ها بودم و همواره از خودم بيشترين توقعات را 
داشتم. اين سبک زندگي هميشگي من است.« انريکه درباره هشت جامي 
که براي بارسا در سه سال حضورش کسب کرده، هم گفت: »سه سال پيش 
و زمان معارفه، هرگز تصور نمي کردم که به چنين دستاوردي در بارسلونا 
برسم. اگر قبل از پذيرفتن هدايت بارسلونا به من گفته مي شد که قرار است 
طي اين دوره سه ساله به هشت جام با تيم برسم، بدون درنگ برگه قرارداد 
را امضا مي کردم.« انريکه واکنش جالبي هم به بازگشت دوباره به بارسا 
داشت: »بازگشت؟ آينده را نمي توان حدس زد. بارسلونا خانه من است و 
من خيلي از چيزهايم را از اين باشگاه دارم. هرگز نبايد گفت هرگز، شايد دو 
هفته ديگر برگردم و باعث شگفتي عده اي و سکته عده اي ديگر شوم! هرگز 

نگو هرگز. من جوان و جاه طلب هستم. چرا نبايد به بارسلونا برگردم؟«
  قهرماني ها متعلق به همه بازيکنانم است

سرمربي ۴7 ساله بارسلونا در اين نشست خبري مورد درخشش نيمار 
و ليونل مس��ي و آينده آنها هم صحبت کرد، دو بازيکن��ي که در کنار 
س��وارز مثلث مرگبار MSN را تش��کيل داده بودند و سهم زيادي در 
موفقيت هاي انريکه با بارسا داش��تند. او مسي را رهبر تيمش دانست و 
گفت: »قهرماني ها متعلق به همه است و نه فقط مسي. او بي شک بهترين 
بازيکن دنياست. مسي سمبل و الگويي براي رقابت کردن و يک رهبر 
واقعي براي تيم است.« انريکه درباره نيمار هم گفت: »از زماني که من 
هدايت بارسا را بر عهده گرفتم در سبک بازي نيمار تکامل، قابل ديدن 
و حس کردن است. شما مي توانيد بلوغ و پيشرفت را نه در مهارت هايي 
فردي نيمار، بلکه با افزايش درک وي از جريان بازي مشاهده کنيد. نيمار 
فصل بسيار خوبي را سپري کرده، البته بازيکنان بزرگ به بردن جام نياز 

دارند، اما اين اتفاق امسال براي بارسا رخ نداده است.«
حالا با جدايي انريکه، بس��ياري از روزنامه هاي محلي با اينکه ارنستو 
والورده هنوز جدايي اش از اتلتيک بيلبائو را اعلام نکرده بود از اين خبر 
داده بودند که او همين حالا مشغول کار براي بارساست. با اينکه والورده 
بالاخره خودش خبر جدايي اش را به صورت رسمي اعلام کرد، اما باشگاه 

قرار است روز دوشنبه پيوستن او به بارسلونا را قطعي کند. 

 زمان ناکافي براي آماده سازي 
به تيم جوانان ضربه زد

تيم ملي جوان��ان کش��ورمان در حالي از 
رقابت ه��اي ج��ام جهاني کن��ار رفت که 
متأسفانه تيم فرصت کافي براي آماده سازي 
براي رقابت ها نداشت و اميرحسين پيرواني 
بازيکنان��ش را به ط��ور کام��ل در اختيار 
نداشت. حتي اين تيم روز آخر با ۱6، ۱7 
بازيکن تمرين مي کرد و اين به هيچ عنوان 
نمي تواند براي يک مربي ش��رايط خوبي 
باش��د، اين در حالي بود که در دوره هاي 
گذشته ملي پوشان تيم جوانان زمان زيادي از سال در اردوهاي تيم ملي 
بودند اما در دوره آقاي پيرواني اين اتفاق نيفتاد و اين نشان مي دهد که 
بازيکنان جوان خيلي زود در باشگاه هايشان به حدي رسيده اند که جزو 
بازيکنان با ارزش تيم شان شده اند و اين نشان از استعداديابي خوبي در 
تيم ملي شده است و اين جاي ستايش از آقاي پيرواني دارد که بازيکنان 
جوانش سريع رشد کرده اند و جزو بازيکنان تأثيرگذار باشگاه شان شده اند. 
البته اين مسئله به ضرر تيم جوانان تمام ش��د و سبب شد تا باشگاه ها، 
بازيکنان تأثيرگذارشان را کمتر در اختيار تيم ملي قرار دهند و سرمربي 
زمان کافي براي آماده سازي و در اختيار داشتن بازيکنانش نداشت و اين 
مسئله هم سبب مي شود تا تيم با آمادگي کافي به رقابت هاي مهمي مانند 
جام جهاني اعزام نشود. وقتي در بازي جوانان مي بينيم که تيم افت و نزول 
مي کند، يک دليلش به مسائل جسماني بر مي گردد. حتي در بازي اول 
هم که تيم کشورمان توانست برنده شود، هم اين افت جسمي را مشاهده 
کرديم و تيم در اواخر بازي تحت فشار بازي بود و نشان داد که تيم براي 
اين رقابت ها از نظر جسماني به حد کافي آماده نبوده اند. فوتبال يک بازي 
جمعي است، اگر بچه ها در کنار هم به اندازه کافي تمرين نکنند، تيم هيچ 
وقت به شرايط تيمي لازم نمي رسد. در مقابل، حريفانتان اين آمادگي را 
دارند. عدم زمان کافي براي آماده سازي سبب مي شود تا علاوه بر بحث 
آمادگي جس��ماني، از نظر فني و تاکتيکي هم نمي توانيد تيم را درست 
کنيد. ملي پوشان از باشگاه هاي مختلف با تنوع تمريني گوناگون به تيم 
ملي مي آيند وقتي زمان کافي نداشته باشيد، نمي شود اين تيم را از نظر 
تاکتيکي هم هماهنگ کرد و تيم از نظر فني هم به مش��کل مي خورد، 

اتفاقي که معتقدم به تيم جوانان در جام جهاني ضربه زد. 

روش کارم استفاده از نخبه هاست
س��رمربي تي��م مل��ي کش��تي آزاد که 
ش��اگردان جوانش چندي پيش عنوان 
قهرماني آسيا را به دست آوردند، مي گويد 
از اينکه کسي در کار هدايت تيم ياريش 
کند، ناراحت نمي شود. محمد طلايي که  
اخيرا با تيم ايران قهرمان آسيا شد،  ادامه 
مي دهد: »از نظر تمامي بزرگان و اهل فن از جمله ش��وراي فني 
براي پيشبرد کادر فني تيم ملي بهره مي برم. همچنين از نظرات 
رس��ول خادم به عنوان مردي که چهار سال مس��ئوليت تيم را 
برعهده داشت و نتايج خوبي هم به دست آورد، استفاده مي کنم. 
وجود او يک پوئن است و هر کس ديگري نيز جاي من بود همين 
کار را انجام مي داد، روش کار من استفاده از نخبه هاست و هيچ گاه 

از اين کار ناراحت نمي شوم.«

فوتسال الگوي بي پولي و موفقيت!
درخشش هاي فوتسال هر روز بيش��تر و هرچه زمان به جلو مي رود ويترين 
افتخارات اين رش��ته کامل تر از گذش��ته مي شود. بعد از س��ومي تيم ملي 
بزرگسالان در جام جهاني اين بار تيم زير ۲۰ ساله هاي فوتسال در قاره کهن 
درخشيدند و بر سکوي اول آسيا ايستادند، اما همه اين افتخارات هنوز باعث 
نشده که فدراسيون فوتبال ذره اي از توجهات فوتبال را معطوف فوتسال کند. 
 افتخار اخير يک بار ديگر ثابت کرد که بيهوده نيست رقباي جهاني حساب 
ويژه اي روي ايران باز کرده اند. با اين حال آقايان مسئول کماکان خود را 
به بي خيالي مي زنند. اخيراً هم مهدي تاج از فوتبالي ها خواسته فوتسال 
را الگوي خود قرار دهند! چراکه با دست خالي و امکانات کم پيروزي ها و 
موفقيت هاي بزرگي کسب کرده اند، همين حرف کافيست تا مطمئن شويم 
هيچ عزمي براي رسيدگي به مشکلات فوتسال به ويژه معضلات مديريتي 
آن وجود ندارد تا جايي که فدراسيون به جاي آنکه براي رسيدگي به حال 
و روز اين رشته تلاش بيشتري کند فوتسال را به حال خود رها کرده و به 
سايرين دستور مي دهد تا از آن الگوبرداري کنند. در صورتي که پيش از 
همه اين خود مديران فدراس��يون فوتبال هستند که بايد موفقيت هاي 
فوتس��ال را مدنظر قرار دهند و اندکي از بودجه هنگفت فوتبال را صرف 
فوتسال کنند. سال هاست که فوتسالي ها به بي توجهي و ناديده گرفته شدن 
عادت کرده اند، انتخاب يک سرپرست بي خيال و هميشه خوش! براي اين 
رشته و کميته آن مؤيد اين نکته است. سال هاست که پيش از رويدادهاي 
مهم بودجه اي اندک در اختيار تيم ملي قرار مي گيرد، اما ملي پوشان و کادر 
فني با همان بضاعت اندک تمرين مي کنند، به مسابقات اعزام مي شوند و 
بهترين نتيجه را مي گيرند. بي توجهي ها پس از افتخارآفريني از معضلات 
فوتسالي است که تاکنون بارها شايستگي هايش را در عرصه هاي آسيايي و 
جهاني اثبات کرده است، اما پاداش اندک اين تيم با تأخيري بسيار طولاني 
پرداخت مي شود، چون اصولاً کسي نيست که پيگير کار آنها باشد. خب اين 
حال و روز رشته اي است که جزو سه تيم اول دنياست و در آسيا نيز رقيبي 
ندارد، ولي اينجا هم دلسوزي براي آن پيدا نمي شود پاي درددل مربيان 
رده هاي باشگاهي و ملي که بنشينيد به خوبي اين واقعيت تلخ را لمس 
مي کنيد. درددل هايي که از سوءمديريت ناتمام اين رشته حکايت دارد در 
حالي که بودجه پاداش فوتبال به سرعت برق و باد تأمين مي شود، اردوها 
طبق برنامه ريزي داير است و از هيچ کمکي هم دريغ نخواهد شد. اگرچه 
مقايسه رشته هاي مختلف با يکديگر منطقي و حرفه اي نيست با اين حال 
فراموش نکنيم که فوتبال و فوتسال ايران هر دو زير نظر يک فدراسيون 
اداره مي شوند و هر دو رشته پتانسيل بالايي براي موفقيت دارند. منتها 
فدراسيون سال هاست که تبعيضي عميق بين فوتبال و ساير رشته هاي 
تحت پوشش خود قائل مي ش��ود و در مواقع لزوم موفقيت هاي آنها را به 
حساب مديريت خود مي گذارد. اينکه تيم فوتسال زير ۲۰ سال با کمترين 
بازي تدارکاتي روي سکوي قهرماني آسيا رفته موضوعي نيست که مديران 
فوتسال و فدراسيون به آن افتخار کنند. با بودجه اي که فدراسيون فوتبال 
در اختيار دارد مي توان فوتسال را به رتبه هاي بالاي جهاني رساند. در حالي 
که تمام تمرکز و بودجه اين فدراسيون معطوف فوتبال است و ساير تيم ها با 
مشکلات خود دست و پنجه نرم مي کنند. فوتسال و فوتبال ساحلي در يک 
دهه اخير چندين برابر فوتبال خوش درخشيده اند و عناوين مختلف کسب 
کرده اند، اما نتيجه اين همه تلاش و زحمت بي توجهي و دست و پا زدن با 
چالش هاي هميشگي بوده است. کمبود امکانات، پرداخت نشدن پاداش ها، 
سوءمديريت، بي توجهي و مشکلات معيشتي از مهم ترين دلايلي است که 
مي توان ادعا کرد فدراسيون فوتبال بين تيم هايش فرق قائل مي شود و 
همه را به يک چشم نگاه نمي کند. با اينکه فوتسالي ها و ساحلي بازان ثابت 
کرده اند بدون چشمداشت و با حداقل امکانات توانايي خلق شگفتي و کسب 
بهترين نتايج را دارند، ولي آقايان حواس شان باشد که صبر، شکيبايي و 
تحمل ناملايمتي ها حد و اندازه اي دارد. کاسه صبر ملي پوشان اين دو رشته 
نيز روزي لبريز مي ش��ود و آن زمان است که ديگر نمي توان انتظار تکرار 
موفقيت هاي گذشته را از آنها داش��ت. در آن زمان است که آقايان ديگر 
نمي توانند پشت عناوين و مدال هاي خوشرنگ فوتسال و فوتبال ساحلي 
پنهان شوند و به مديريت شان افتخار کنند. پيش از آنکه دير شود و کار از 
کار بگذرد بايد موفقيت اين دو رشته را الگو قرار دهيم تا از بروز فاجعه اي به 

نام بي انگيزگي جلوگيري شود. 

شکس�ت براب�ر پرتغ�ال، پاي�ان زودهنگام 
داس�تان ش�اگردان اميرحس�ين پيروان�ي 
در ج�ام جهان�ي زي�ر ۲۰ س�ال کره جنوبي 
ب�ود. داس�تاني ک�ه مي توانس�ت دنباله دار 
باش�د اگ�ر بازي ها ي�ک نيم�ه اي ب�ه پايان 
مي رسيد، اما شکس�ت دو بر يک به پرتغال، 
آرزوهاي تيمي را ک�ه بعد از 16 س�ال موفق 
به حضور در جام جهاني ش�ده بود برباد داد. 
صعود کار سختي نبود اگر تراژدي بازي با زامبيا 
مقابل پرتغال تکرار نمي شد، اما يک بار ديگر نيمه 
دوم ب��رد را از تيم ايران گرف��ت. تيمي که مقابل 
پرتغال هم مانند ديدار قبلي نيمه اول برنده بود 
اما نيمه دوم، به دليل عدم استحکام خط دفاعي 
و توانايي در حفظ نتيجه، ب��ازي را واگذار کرد تا 
خداحافظي زودهنگامي با ج��ام جهاني جوانان 
کره جنوبي داشته باشد. آن هم در حالي که دقيقه 

۴ توسط شکاري به گل رسيده بود.

  پاياني تلخ
گام نخس��ت در هر تورنمنتي از اهميت بالايي 
برخوردار اس��ت و ياران پيرواني با پيروزي برابر 
کاس��تاريکا گام اول را محک��م برداش��تند. اين 
برد اميدواري ه��اي زيادي را ايجاد ک��رده بود. 
اميدهايي ک��ه تا ۴5 دقيقه نيمه نخس��ت بازي 
با زامبيا نيز همچنان وجود داش��ت، اما جوانان 
ايران بازي برده را با نتيجه اي پرگل واگذار کردند 
و زامبيا توانست دوازدهمين برد متوالي خود را 
از يوزهاي جوان ايراني بگيرد. با اين وجود اما به 
دليل صعود سه تيم، انتظار مي رفت که در بازي 
با پرتغال، تي��م ملي بتواند صع��ودش را قطعي 
کند. اين انتظار به قدري بالا بود که بس��ياري به 
دنبال آمار و ارقام بازي بعدي جوانان ايران برابر 
کره جنوبي، ميزبان اين رقابت ها بودند، اما به رغم 
آنچه در نيمه نخست بازي با پرتغال رقم خورد، 
تيم جوانان ايران در نيمه دوم و نيمه مربيان باز 

هم نتوانس��ت آنطور که بايد ظاهر ش��ود و براي 
دومين بار در اين رقابت ها ب��ازي برده را واگذار 
کرد تا آخرين ديدار مرحله گروهي جام جهاني 
زير ۲۰ سال کره جنوبي در گروه  C با بدرقه تلخ 
جوانان ايراني از اين رقابت ها باش��د، چراکه در 
ديگر بازي اين گروه، کاستاريکا با يک گل زامبيا 
را شکست داد تا ايران شانس صعود به عنوان تيم 

سوم را هم از دست بدهد. 
  ناراحتم اما... 

پيرواني اما برخلاف ناراحت��ي که از حذف ايران 
دارد،  از عملکرد خود و شاگردانش ناراضي نيست: 
»امروز تلخ ترين روز زندگي من است که بابت آن 
از مردم عزيز کش��ورم عذرخواه��ي مي کنم، اما 
عملکرد خوب ما توقع��ات را بالا برده بود. ما تيم 
کم تجربه يا بهتر بگويم بي تجربه در جام جهاني 
بوديم که اگرچ��ه از حذف زودهن��گام ناراحت 
هستيم، ولي درس هاي خوبي از آن گرفتيم. اما 

نبايد فراموش کنيم تيمي که مي خواهد در جام 
جهاني به ميدان برود بايد اردوي طولاني مدت 
را س��پري کند. من قبل از آغ��از تورنمنت اين 
موضوع را بيان کردم. در خصوص ويدئوچک هم 
نظر من تأثيري ندارد و تصميم گيرنده فيفاست. 
اگرچه امروز اين قانون به ضرر ما بود، اما ممکن 
اس��ت فردا به نفع ما باش��د. اين قانون ش��ايد از 
جذابيت فوتبال ک��م کند، اما ب��ه عدالت بازي 

کمک مي کند.«
  حذف با ويدئوچک

يکي ديگر از اتفاقات جالب اين دوره از رقابت هاي 
جام جهاني زير ۲۰ س��ال، استفاده از تکنولوژي 
ويدئوچک بود. تکنولوژي که پيشتر در مسابقات 
واليبال، رزمي و کش��تي از آن استفاده مي شود، 
اما حالا پاي آن به فوتبال هم باز ش��ده و در اين 
رقابت ها به طور آزمايشي از آن استفاده شد تا در 
صورت نتيجه دادن، به يک��ي از امکانات فوتبال 
براي دقت هرچه بيشتر در تصميم گيري داوران 
اضافه ش��ود. تکنولوژي که البته براي تيم ايران 
خوش يمن نبود و مي توان گفت که يکي از دلايل 
باخت شاگردان پيرواني به پرتغال نيز بود، چراکه 
در جريان آخرين بازي ايران در مرحله گروهي 
برابر پرتغال، داور روي يک صحنه به سود ايران 
اعلام پنالتي کرد، اما بررس��ي صحن��ه به دليل 
اعتراض پرتغالي ها با ويدئوچک اين پنالتي را ملغا 
کرد تا دست ايران خالي بماند و شانس ديگري 
را از دست بدهد و سرانجام نيز با مجموعه اي از 
اشتباهات انساني و البته غيرعمد، جام جهاني را 

زودتر از انتظار ترک کند. 
  ستاره تيم بازنده

تيم ايران حذف زودهنگامي از اين مس��ابقات را 
شاهد بود اما با اين وجود، عملکرد اين تيم برابر 
کاستاريکا و نيمه  نخست ديدار با زامبيا و پرتغال 
فرصت خوبي بود تا ش��اگردان ج��وان پيرواني 
توانايي هاي خود را به نمايش گذاش��ته و چشم 
دنيا را به خود خيره کنند. به طوري که بعد از اوت 
شدن ايران،   AFC طي پيامي کوتاه در توئيتر 
خود براي دلداري ش��اگردان پيرواني نوش��ت: 
»سرت را بالا بگير ايران«. پيامي که نشان مي دهد 
توانايي هاي تيم ايران و بازيکنان جوان آن به رغم 
حذف شدن ديده شده اس��ت. بازيکناني چون 
نورافکن که از همان ابتدا مشخص بود مهره اي 
قابل اتکا براي تيم است يا رضا شکاري ۱۸ ساله 
که با سه گل به ثمر رسانده در اين رقابت ها نشان 
داد وزنه اي سنگين براي تيم است که مي تواند 
آينده اي درخش��ان داشته باش��د. بازيکني که 
مه��ارت و آرامش��ش در پنالت��ي زدن مي تواند 
جنبه آموزشي براي بس��ياري از پنالتي زن هاي 

سرشناس امروز فوتبال ايران باشد.
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محروميت تماشاگران کمتر مي شود
لزوم بررسي و تغيير قوانين انضباطي و 
نوع برخورد با متخلفان فوتبال از جمله 
اموري است که گويا سخت مورد توجه 
مس��ئولان کميته انضباطي قرار گرفته 
است. اسماعيل حس��ن زاده، رئيس اين 
کميته با اعلام خب��ر تغيير در آيين نامه 
کميته مي گويد: »به عنوان مثال جرايم نقدي را افزايش داده ايم 
يا درصد محروميت تماشاگران را کمتر کرده ايم. البته بايد توجه 
داشته باشيد اين تنها گوشه اي از تغييرات آيين نامه است، ضمن 
اينکه تا زماني ک��ه آيين نامه جديد تصويب نش��ود نمي توان در 
خصوص آن خيلي توضيح داد، ولي ما تمام تلاش خود را به کار 
مي بنديم که آن را صددرصد به فصل جديد برسانيم و صددرصد 

هم به اجرا در بياوريم.«

بينم به پرسپوليس خوش 
پرسپوليسي ها در حالي ديروز براي بازي 
برگشت با لخويا به قطر رفتند که برانکو 
به صعود تيمش خوشبين است. تساوي 
برابر لخويا کار پرسپوليس را براي ديدار 
برگشت سه شنبه اين هفته مقابل اين تيم 
در قطر بسيار مشکل کرده است، با اين 
وجود برانکو، سرمربي س��رخ ها به نتيجه گيري تيمش خوشبين 
است. مرد کروات نيمکت پرسپوليس مي  گويد: »شايد لخويا از ما 
وضعيت بهتري داشته باشد، اما ما براي گلزني به قطر مي رويم و به 
تيم خودمان خوشبين هستيم و اعتماد داريم. لخويا تيم خوب و 
منسجمي است اما با وجود گرما و روزهاي پاياني فصل کار براي هر 
دو تيم سخت است، البته آنها گلزن اول ليگ قطر را در اين بازي در 

اختيار دارند و با حضور او لخويا قوي تر خواهد شد.«

درخشش جودوکاران نابينا و کم بينا در قهرماني آسيا
روز نخس��ت رقابت هاي جودوي نابينايان و کم بينايان قهرماني آسيا 
اقيانوسيه با کس��ب يک مدال طلا و يک برنز نمايندگان کشورمان به 
پايان رس��يد. در وزن 6۰- کيلوگرم ميثم بني طباء براي کسب نشان 
برنز، جودوکاري را ضربه فني کرد و صاحب گردن آويز برنز شد. در وزن 
66- کيلوگرم سعيد رحمتي در مسابقه فينال با پاي آسيب ديده مقابل 

نماينده پرقدرت قزاقستان پيروز شد و طلا گرفت.
------------------------------------------------------------

توقعات از تيم ملي تکواندو منطقي باشد
مهدي بي باک، سرمربي تيم ملي تکواندو از منتقدان خواست انتظاراتي 
منطقي از هوگوپوشان داشته باشند: » برخلاف خيلي ها که توقعات بالا 
از تيم ملي را منفي مي دانند، من اين نکته را مثبت ارزيابي مي کنم. اين 
موضوع قدرت تيم ما را نشان مي دهد، اما توقعات بايد منطقي و کنترل 
شده باشد. تيم ايران تنها دو بار قهرمان جهان شده و نبايد آنقدر روي 

ملي پوشان فشار باشد که تمرکز خود را از دست بدهند.«
------------------------------------------------------------
دعوت 12 تکواندوکار دختر به اردوي تيم ملي دانشجويان

دومين مرحله اردوي انتخابي تيم ملي تکواندو دانش��جويان دختر با 
همکاري فدراسيون تکواندو به ميزباني خانه تکواندو به مدت يک روز 
برگزار شد که در پايان از سوي کميته فني ۱۲ تکواندوکار جواز حضور 
در اردوي تيم ملي تکواندوي دانش��جويان را به دست آوردند. بيست و 
نهمين دوره يونيورسياد تابستاني دانشجويان جهان ۲۸ مرداد در شهر 

تايپه کشور تايوان برگزار مي شود.

سعيد احمديان

شيوا نوروزي

ويدئوچک، اولين زهر خود را به جوانان ايران ريخت

حذف با تکرار تراژدي زامبيا برابر پرتغال

اهداي عضو، اهداي زندگي 
اعضاي بدن پيشکسوت پرسپوليس به سه بيمار پيوند زده شد. خوشبختانه 
با گسترش فرهنگ اهداي عضو روز به روز بر تعداد خانواده هايي که به اهداي 
اعضاي عزيزانشان رضايت مي دهند، افزوده مي شود. مرحوم محمد نائيني نيز 
به دليل سکته دچار مرگ مغزي شده بود و خوشبختانه خانواده او با اهداي 
اعضا موافقت کردند. کليه ها و کبد اين پيشکسوت بااخلاق ديروز در بيمارستان 
مسيح دانشوري به سه بيمار جان دوباره داد. مرحوم نائيني سابقه پوشيدن 
پيراهن پرسپوليس را در کارنامه داشت و در تيم هاي پايه نيز نيروهاي بااستعداد 
را کشف مي کرد. پيکر محمد نائيني در حالي امروز در قطعه نام آوران به خاک 

سپرده مي شود که سه انسان ديگر از مرگ حتمي نجات پيدا کردند.

هومن افاضلي

کارشناس فوتبال

تيم فوتس��ال زير ۲۰ س��ال ايران با     جام جهاني
برتري دو بر صفر مقابل عراق به مقام 
قهرماني آسيا دست يافت. شامگاه جمعه شاگردان علي صانعي در 
تيم فوتسال زير ۲۰ سال موفق شدند با ارائه يک بازي برتر نسبت به 
حريف علاوه بر پيروزي دو بر صفر و کسب عنوان قهرماني آسيا جواز 
حضور در رقابت هاي المپيک جوانان ۲۰۱۸ آرژانتين را نيز به دست 
آورند.  صانعي، سرمربي تيم فوتسال زير ۲۰ سال ايران پس از کسب 
اين موفقيت گفت: »مي توانس��تيم بيش��تر از دو گل بزنيم، البته 
بازيکنانم جوان و بي تجربه هس��تند به همين دليل س��عي کرديم 
مرتکب اشتباه نشويم، تمرکزمان در اين مسابقه روي کنترل بازي و 

استفاده از اشتباهات عراق بود.« 
وي با اشاره به اينکه کسب اين عنوان گام به گام بود، ادامه داد: »در 
اين تورنمنت بازي به بازي بهتر شديم، اين قهرماني يک فرآيند گام 

به گام بود. با هر پيروزي اعتماد به نف��س بچه ها افزايش پيدا کرد 
و با آناليز دقيق حريفان موفق ش��ديم عنوان قهرماني را به دست 
آوريم.« اما علاوه بر کس��ب عنوان قهرماني، عنوان ارزشمندترين 

بازيکن اين رقابت ها نيز به ايران رس��يد. توحي��د لطفي، کاپيتان 
تيم ملي کشورمان به عنوان برترين بازيکن شناخته شد، عنواني 
که خودش معتقد است به تنهايي براي او نيست، لطفي مي گويد: 
»با هيچ کلامي نمي توانم احساسم را از به دست آوردن اين جايزه 
باارزش بيان کنم. بايد بگويم ک��ه اين جايزه فقط به من اختصاص 

ندارد و هم تيمي هايم در راه کسب آن به من کمک کردند. 
عملکرد من در اين مس��ابقات به دليل تفکرات سرمربي و طرحي 
بود که براي من مشخص کرده بود.« لازم به ذکر است تيم فوتسال 
زير ۲۰ سال کشورمان در رقابت هاي قهرماني آسيا ابتدا تيم هاي 
همگروه خود چين، مغولستان، امارات و قرقيزستان را شکست داد. 
سپس لبنان را برد و در مرحله نيمه نهايي تايلند ميزبان را از پيش رو 
برداشت تا سرانجام در فينال با برتري مقابل عراق به مقام قهرماني 

دست پيدا کرد. 

صانعي: اعتماد به نفسمان بازي به بازي بهتر شد
پس از کسب عنوان قهرماني زير ۲۰ سال فوتسال آسيا

دنيا حيدري
   گزارش

طلايي هاي سابق باز هم نيامدند
کشتي فرنگي با چهره هاي جوان و جوياي نام قهرمان آسيا شد، اين قهرماني ثابت کرد 
که پشتوانه مناسبي در اين رشته وجود دارد و مي توان به آينده اميدوار بود. اما گويا 
براي برخي چهره هاي سرشناس و مدال آور اين رشته هنوز اين توقع وجود دارد که 
هر وقت دلشان خواست مي توانند بيايند و هر موقع نخواستند قيد حضور در تيم 
ملي را بزنند. حرف از مدال آوران المپيک لندن يعني حميد سوريان و اميد نوروزي 
است، دو فرنگي کاري که در المپيک ريو برخلاف لندن شکست خوردند، اما بعد 
از آن هيچ گاه تکليف خود را روشن نکردند. اواخر هفته پيش شوراي فني 
کشتي فرنگي نام اين دو کشتي گير را براي شرکت در رقابت هاي انتخابي 
تيم ملي اعلام کرد، اما باز هم اتفاق خاصي نيفتاد، اميد نوروزي تکليفش با 
خودش نيز روشن نيست و حميد سوريان هم حرفي از آمدن يا خداحافظي 
نمي زند. در اين بين تنها قاسم رضايي، فرنگي کار بااخلاق کشورمان و 
دارنده دو مدال طلا و برنز المپيک است که براي بازگشت و آماده شدن، 
مدتي زمان درخواست کرده است. به اين ترتيب بايد اذعان کرد که کشتي 
فرنگي بهتر است به جاي خريدن ناز برخي ستاره ها، با اطمينان به جوانان 
و بهره گيري از تجربه امثال رضايي کار خود را به بهترين شکل ممکن پيش برد و 

بيشتر از اين معطل مدال آوران خارج از فرم و سن بالا نشود.

فريدون حسن
   منهاي فوتبال

پايان نقره اي جودو در آسيا
پرونده تيم ملي جودوي ايران در رقابت هاي قهرماني آسيا با کسب دو مدال نقره بسته 

شد. صبح ديروز در آخرين روز مسابقات سعيد ملايي، کاپيتان تيم ملي ايران در وزن 
۸۱- کيلوگرم روي تاتامي رفت. ملايي پس از استراحت در دور اول اوساماي قطري 
را شکست داد، در مرحله بعد مقابل جين از کره جنوبي به برتري رسيد و با پيروزي 
مقابل زوليف قرقيز پا به ديدار پاياني اين وزن گذاشت، اما در اين مسابقه حساس 
برابر سوتارو قهرمان ژاپني کار به جايي نبرد تا به مدال نقره آسيايي بسنده کند. پيش 

از اين محمد رشنونژاد در وزن 6۰- يک نقره ديگر براي ايران به دست آورده 
بود، اما شش جودوکار ديگر حذف شدند. جودوکاران بانوي ايران نيز در اين 

رقابت ها توانستند چهره قابل قبولي از خود به نمايش بگذارند و در نهايت 
از گردونه رقابت ها خارج شدند. به اين ترتيب در حالي که رقابت هاي 
جودوي قهرماني آسيا امروز در هنگ کنگ به پايان مي رسد، کار براي 
جودوکاران ايران ديروز به پايان رسيد تا جودوي ايران بعد از مدت ها 

حاشيه و عدم نتيجه گيري مناسب در رقابت هاي بين المللي با 
کسب دو نقره در آسيا به آينده اميدوارتر باشد، هرچند که تجربه 
نشان داده ظرفيت جودوي ايران به شرط آرامش و مديريت 

درست، بسيار بيشتر از اينهاست.


